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Predmet: IZVJEŠTAJ O RADU GRADONAČELNIKA  

 

Poštovane vijećnice, poštovani vijećnici Gradskog vijeća Grada Delnica, 

odredbom članka 62. Statuta Grada Delnica ("Službene novine Primorsko-

goranske županije" 28/09, 41/09, 11/13, 20/13-pročišćeni tekst i 6/15) propisana 

je obveza da Gradonačelnik dva puta godišnje podnosi izvještaj o svom radu, i to 

do 31. ožujka tekuće godine za razdoblje srpanj-prosinac prethodne godine, i do 

30. rujna za razdoblje siječanj-lipanj tekuće godine. 

Slijedom navedenog podnosim Vam izvješće o najvažnijim aktivnostima i 

pitanjima kojima sam se bavio u izvještajnom razdoblju od 01. siječnja do 30. 

lipnja 2017. godine. 

 

Izvještajno razdoblje započelo je vrlo intenzivnim aktivnostima koordinacije i 

organizacije prenamjene ostatka sredstava kredita od 320.000,00 kuna za 

Supilovu ulicu kako bi se uredio devastiran Prolaz Hrvatskih šuma, Trg 138. 

brigade HV i Ulica Ante Starčevića kao posljedica radova na uređenju Supilove 

ulice! U tom smislu održano je nekoliko sastanaka s odgovornim predstavnicima 

u Hrvatskoj banci za obnovu i razvoj i Ministarstvu financija, a napravljena je i 

potrebna pisana korespondencija. Svi razlozi za odobrenje ostatka kredita su 

uvaženi, te je dano odobrenje da se navedeni iznos namjenski utroši na sanaciju i 
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uređenje Ulice Prolaz Hrvatskih šuma, Trg 138. brigade HV i Ulice Ante 

Starčevića do spoja s Radićevom ulicom. Posljedično tomu, a ne želeći izgubiti 

dragocjeno vrijeme za operativne aktivnosti, proveden je postupak nabave za 

odabir ponuđača radova, te je kao najpovoljnija izabrana ponuda tvrtke Guste 

zidine d.o.o. iz Kastva, Jurjenići 92. Ugovorena vrijednost radova bez PDV-a je 

iznosila 192.148,00 kuna, odnosno s PDV-om 240.185,00 kuna, a ugovoreni rok 

završetka radova je bio 31. svibnja. Kao što se može vidjeti radovi su izvršeni vrlo 

kvalitetno i u ugovorenom roku!  

 

Početak izvještajnog razdoblja obilježio je i posjet ministra turizma, gospodina 

Garija Capellija, koji se želio upoznati s potencijalima, projektima, ali i 

problemima s kojima se na polju turizma suočava Grad Delnice. Nakon 

upoznavanja s aktualnim projektima, kao i predstojećim (revitalizacija prirodne i 

kulturne baštine kroz europske projekte i partnerstvo s JU Priroda), važna tema 

razgovora je bila i problematika statusa nerazvrstane ceste od spoja s državnom 

cestom prema Čabru do sela Razloge, odnosno do izvora Kupe, kao nemjerljivog 

infrastrukturnog turističkog objekta koji je u takvom stanju da predstavlja ozbiljan 

problem u komunikaciji za stanovnike mjesta, te za sve posjetitelje NP Risnjak i 

izvora Kupe kao zaštićenog prirodnog blaga. Nastavno, ministra sam upoznao i 

sa svim aktivnostima koje su do sada poduzete, a vezane su za osiguranje prolaza 

turističkih autobusa kroz tunel u Grabnju do naselja Polane, odnosno do 

ugostiteljskog objekta Planinski centar Petehovac. Naime, poseban problem zbog 

toga je neadekvatna valorizacija smještajnih kapaciteta u tom ugostiteljskom 

objektu, a time i smanjen financijski promet koji se odražava i na proračunske 

prihode Grada! Dobivši obećanje ministra da će pomoći u rješavanju navedenih 

problema na istu temu sam u izvještajnom razdoblju inicirao poseban sastanak u 

Ministarstvu pomorstva, prometa i infrastructure na kojem su bili i predstavnici 

Hrvatskih cesta iz Rijeke, i na kojem sam prezentirao navedenu problematiku 

inzistirajući da se poštuju važeći propisi, te da se cesta do Razloga kategorizira 

kao županijska, kao i da se iznađu financijska sredstva za spuštanje vozne plohe 

u tunelu Grabanj kako bi se omogućilo normalno prometovanje autobusima. 

Naime, u ovom siromaštvu Gradu je nemoguće izdvojiti 4-5 milijuna kuna za 

uređenje i sanaciju ceste do Razloga, a apsurdno je i žalosno, budući da živimo u 

vrijeme najmodernijih komunikacijskih tehnologija, da do važnog turističko-

ugostiteljskog objekta na Petehovcu ne može doći najobičniji turistički autobus! 

Na žalost, ova pitanja su i dalje otvorena i bit će važna tema mojih daljnjih 

aktivnosti i preko Županije, ali i preko resornog ministarstva! 



3 

 

 

Želeći od našeg Grada, s obzirom na već postojeće infrastrukturne pretpostavke, 

stvoriti centar baznih priprema za sportaše, kao važan segment sportsko-turističke 

ponude, 19. siječnja je održan sastanak s predstavnicima Hrvatskog atletskog 

saveza na kojem su bili nazočni i predstavnici GSC-a, koje smo informirali o 

planovima i dinamici sanacije i uređenja nogometnog stadiona, kao i izgradnji 

atletskih staza u sklopu tog projekta. S obzirom da predsjednik Hrvatskog 

atletskog saveza dobro poznaje vrijednosti Delnica zbog njegove nadmorske 

visine i mikroklimatskih uvjeta više su no zainteresirani za buduću suradnju 

Saveza i Grada kao centra budućih baznih priprema atletičara. Naravno da to 

podrazumijeva uređenje potrebne sportske infrastructure, što sve zajedno mora 

biti dio cjelovitog projektnog zadatka koji treba realizirati uz pomoć Grada, GSC-

a, Županije i sredstava europskih fondova, ali i osiguranje potrebnih smještajnih 

kapaciteta koji će biti neupitni kada se izgradi i uredi ovo prethodno.  

 

Nastavno, a kao plod višegodišnjih napora kojima sam bio inicijator i nositelj s 

kolegama načelnicima i gradonačelnicima lokalnih samouprava Gorskog kotara, 

od strane Ministarstva pomorstva, infrastructure i prometa je konačno prepoznata 

posebnost Gorskog kotara i njegova specifičnost u teškim uvjetima funkcioniranja 

života u zimskim mjesecima, pa je 23. siječnja u Vrbovskom održano potpisivanje 

ugovora na ime osiguranja financijskih sredstava za sufinanciranje troškova 

zimske službe. Ovo je doista bilo prvi put da je država pokazala razumijevanje za 

ono na što mi ni na koji način ne možemo utjecati i preuzimanjem djela troškova 

zimske službe nam olakšala funkcioniranje zimi i tako nas barem malo izjednačila 

sa svima onima koji nemaju te probleme. Iskreno se na tome zahvaljujem Vladi i 

Ministarstvu uz nadu da će ubuduće prepoznati i naše ostale posebnosti, te kroz 

razne olakšice poduzetnicima, sadašnjim i budućim, podići njihovu konkurentnost 

i održivost!   

 

Vezano za prometnu problematiku na državnoj cesti Rijeka-Zagreb, naročito u 

djelu pješačke komunikacije od Delnica do skretanja za naselje Lučice koja je 

otežana i opasna za sve stanovnike koji nemaju osobna vozila, pa su do Delnica 

prisiljeni ići pješice, a vezano za već dogovorene aktivnosti u smislu uređenja 

pješačkog hodnika na tom potezu, kao dijela sanacije i uređenja državne ceste od 

Delnica do Rogoznoga, u riječkoj ispostavi Hrvatskih cesta sam također održao 

sastanak s direktoricom Silvanom Sorić sa suradnicima, na kojem sam informiran 

da je pješački hodnik na spomenutom potezu projektno odrađen, te da će biti i 
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operativno realiziran što će predstavljati veliko olakšanje i sigurnost za sve koji 

će tim djelom ceste ići pješice, a otvara i mogućnost sigurne vožnje i biciklima! 

Nastavno, razgovarali smo i o problematici horizontalne signalizacije na 

Lujzinskoj cesti u Delnicama, no na žalost, bez obzira što su za to ispunjeni svi 

prometno tehnički uvjeti, pješački prijelaz na Lujzijani kod kućnog broja 10, do 

pisanja ovog izvještaja, još uvijek nije izmješten. 

No, uz razumijevanje Hrvatskih cesta i u suradnji s TZ Grada Delnica, uređen je 

vidikovac na Velikom vodenjaku koji sada svim sudionicima prometa na tom 

dijelu dionice pruža adekvatne uvjete za kratak odmor, pruža prekrasan pogled na 

dolinu Kupe, a kada Grad i TZ tamo postave nadstrešnicu sa stolom i klupama bit 

će to prekrasno mjesto za odmor i okrjepu kao važan dio turističke infrastrukture!  

U svakom slučaju zahvaljujem se Hrvatskim cestama na razumijevanju u 

rješavanju važne problematike za sigurnost komunikacije i podizanja 

infrastrukturnog standarda na području Grada Delnica. 

 

S obzirom na još uvijek otvoreno pitanje nastavka radova na Domu za osobe s 

posebnim potrebama u Delnicama, 31. siječnja sam bio na sastanku s državnom 

tajnicom u Ministarstvu demografije, obitelji, mladih i socijalnu politiku na kojem 

sam informiran o status predmeta. Na žalost, budući je došlo do sudskog spora 

između izvođača radova-Radnika d.d. iz Križevaca i investitora-ministarstva, uz 

pomoć DORH-a želeći sporne odnose riješiti mirnim putem, još uvijek nisu bila 

ponuđena prihvatljivo moguća rješenja za obje strane, pa je ovo pitanje otvoreno 

i dalje! Ono što mogu učiniti, to je da sam zatražio novi termin sastanka, na koji 

čekam, kako bih se mogao upoznati s trenutnom situacijom i temeljem toga 

izvijestiti Gradsko vijeće što se i što će se događati po tom pitanju u narednom 

periodu. Zbog svega navedenog jedno je sigurno, na žalost, dom neće biti dovršen 

ni ove godine! 

 

Nastavno, vrlo je važno reći da je uz velike napore i uz suglasnost svih lokalnih 

samouprava riješeno pitanje logopedskog kabineta za svu goransku djecu, kako 

predškolsku tako i školsku, koja imaju probleme u govoru, pisanju, odnosno 

čitanju. Grad Delnice je omogućio prostor za logopedski kabinet u prostoru 

Turističkog ureda Grada Delnica, Lujzinska cesta 47, a JLS Gorskog kotara su 

preuzele obvezu sufinanciranja troškova logopeda, s tim da 50 % tih troškova 

sufinancira Županija! Godišnji trošak logopeda iznosi cca 100.000,00 kuna, uz 

materijalne troškove prostora koji se temeljem posebnog ugovora rješavaju s TZ 

Grada Delnica, a podmiruju ih sve JLS čija su djeca u sustavu logopedske usluge! 
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S obzirom da je Javna vatrogasna postrojba Grada Delnica vrlo važan segment 

sustava zaštite i spašavanja, sigurnosti stanovnika Grada i njihove imovine, zbog 

višegodišnjih problema u financiranju sustava, plaća pripadnika postrojbe i 

njihovih materijalnih troškova, na tu temu sam održao sastanak sa zapovjednikom 

Vatrogasne zajednice PGŽ gospodinom Šćulcem, predsjednikom Skupštine 

zajednice gospodinom Gaušom, te zamjenikom zapovjednika Vatrogasne 

zajednice Hrvatske gospodinom Sutlarom, koje sam upoznao s trenutnom 

situacijom Grada zbog gubitka brdsko-planinskog statusa i po toj osnovi velikog 

gubitka proračunskih prihoda i nemogućnosti kvalitetnijeg financijskog praćenja 

Javno vatrogasne postrojbe, ali i DVD-a Delnice. Na žalost, uz sve razumijevanje 

s nastalom situacijom, po pitanju financiranja vatrogasaca nije se ništa 

promijenilo zbog, isto tako, njihovih ograničavajućih financijskih uvjeta, što 

predstavlja ozbiljan problem. Naime, JVP Grada Delnica svake godine iz 

decentraliziranih prihoda dobiva isti iznos sredstava za plaće i materijalne 

troškove što znači da su Kolektivnim ugovorom definirana pojedina prava 

pripadnika postrojbe mrtvo slovo na papiru! Ako uzmemo u obzir samo pravo po 

osnovi minulog rada koje je svake godine veće za 0,5 % zbog navršene godine 

radnog staža, jasno je da je to nemoguće ispoštovati ako se poštuje ugovorena 

vrijednost osnovice za plaću uz stalno iste prihode za plaće i materijalne rashode. 

U tom smislu je održan i sastanak s pripadnicima postrojbe kojima sam objasnio 

stanje i situaciju na koju Grad ni na koji način ne može utjecati i siguran sam bez 

obzira na to, da protupožarna sigurnost i opće društvena sigurnost Grada i svih 

njegovih stanovnika neće zbog toga biti dovedena u pitanje. Naime, naši 

vatrogasci su se u nizu situacija pokazali kao nemjerljiv uvjet funkcioniranja 

zajednice bez čije pomoći i angažmana bi neke situacije bile nesavladive, na čemu 

im se zahvaljujem! Bez obzira na sve, kao i nemili događaj s bivšim 

zapovjednikom, Grad je imao s postrojbom više no dobru suradnju, kao i s 

predstavnicima DVD-a, koja se naročito intenzivirala izborom novog 

rukovodstva, i vjerujem da će se ova nastaviti i unaprjeđivati!  

 

Jednako veliki problem prisutan je i u Dječjem vrtiću Hlojkica, javnoj ustanovi 

kojoj je Grad osnivača, a koji također neposredno proizlazi iz enormnog gubitka 

poreznih proračunskih prihoda Grada zbog gubitka statusa brdsko-planinskog 

područja. Naime, sustav plaća i ostalih materijalnih prava zaposlenica vrtića 

reguliran je Kolektivnim ugovorom i Zakonom za zaposlene u osnovno školskom 

obrazovanju. Naime, visina osnovice za plaću odgajateljica određena je 
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zakonskim propisom na način da je ona ista kao za učitelje, no osiguranje 

sredstava za isplatu je u obvezi osnivača, odnosno Grada.  S obzirom da je Grad 

svim proračunskim korisnicima smanjio masu sredstava za plaće zbog velikog 

gubitka poreznih prihoda, to je učinio i Dječjem vrtiću! Naravno da je to izazvalo 

nezadovoljstvo kod zaposlenica pa sam u tom smislu održao nekoliko sastanaka 

s članicama sindikata vrtića u samom vrtiću, s predstavnicama sindikata u svom 

uredu, kao i s predstavnicom pripadajućeg sindikata, gospođom Strugar u Zagrebu 

te načelnicom za predškolski odgoj u Ministarstvu znanosti i obrazovanja. Tema 

sastanka je bila objašnjenje nemogućnosti drugačijeg odnosa prema ustanovi i 

zaposlenicama kao i dogovor oko zaključivanja novog Kolektivnog ugovora, 

budući da je prošlom istekao rok važenja u travnju ove godine. Načelno je 

postignut dogovor, od strane centralnog sindikata i ministarstva je iskazano 

razumijevanje te je potpisan novi Kolektivni ugovor koji jamči da će se osnovica 

za plaće povećavati i vratiti na propisanu kada se za to steknu uvjeti u proračunu! 

U čitavoj situaciji je najveća ironija u činjenici da je država zakonskim propisom 

odredila visinu osnovice za plaće, a ta ista država nam je uskratila 9,5 milijuna 

kuna poreznih prihoda iz kojih je lokalna samouprava osiguravala i osigurava 

plaće svim proračunskim korisnicima i dalje nam ostavila obvezu isplate plaća po 

propisanoj osnovici.  

Ovdje valja napomenuti da je Grad svim proračunskim korisnicima, na čelu s 

JUO, smanjio masu za plaće u istom postotku jer nije našao niti jedan opravdani 

razlog da bi u tom dijelu nekome pogodovao i izuzeo ga.  

 

S obzirom na nastalu situaciju s Javnim bilježnikom u Delnicama i njegovu 

suspenziju, u Javno bilježničkoj komori Hrvatske u Zagrebu sam održao sastanak 

na kojem sam inzistirao da se za vršitelja dužnosti da prednost kandidatima s 

područja Grada, odnosno Gorskog kotara. S obzirom da u situaciji statusa vršitelja 

dužnosti, koji će trajati sve do okončanja postupka protiv bivšeg javnog 

bilježnika, ne može biti postavljen novi javni bilježnik, već samo vršitelj dužnosti 

i to netko od već aktualnih javnih bilježnika, Javno bilježnička komora je uvažila 

moju zamolbu i za vršiteljicu dužnosti je postavila gospođu Bregovac iz Liča.  

 

Zbog već više puta spomenutog gubitka prihoda po osnovi brdsko-planinskog 

statusa, u Zagrebu su održana dva sastanka na temu pokušaja vraćanja barem 

dijela izgubljenog. Inicijatori sastanaka su bili Grad Delnice, Vrbovsko, Vrgorac 

i Lepoglava, a priključili su nam se i predstavnici Slavonije, Istre i Like. Glavni 

akcent naših zahtjeva je u osiguranju dodatnih prihoda u rebalansu državnog 
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proračuna kao i da država ponovno preuzme obvezu povrata poreza građanima 

budući da nam je to nepodnošljiva obveza zbog koje tijekom srpnja i kolovoza 

gotovo nemamo ostatka prihoda od poreza na dohodak! Naravno, inzistiramo i na 

sastanku s resornim ministrom kako bi neposredno ukazali na sve one okolnosti o 

kojima treba voditi računa kod revizije Uredbe o indeksu razvijenosti, te kreiranja 

novih pravila o ravnomjernom i pravičnom regionalnom razvoju.  

 

S obzirom na volju i suglasnost izvršitelja oporuke pok. Jeneth Majnarich, a taj je 

važan projekt i sastavni dio projekata Strategije ukupnog razvoja Grada Delnica 

do 2021. godine koja je jednoglasno usvojena na Gradskom vijeću u prosincu 

prošle godine, nakon dugotrajnih aktivnosti i mnogih komunikacija s AUDI-jem, 

DUDI-ijem i na posljetku s Ministarstvom za imovinu RH, Povjerenstvo za 

raspolaganje nekretninama u vlasništvu RH, 18. svibnja 2017., donijelo je Odluku 

o darovanju poslovne zgrade u Radićevoj ulici br. 3, bivši Dom HV-a, površine 

463 m2, kao i dvorište površine 973 m2, odnosno ukupno 1436 m2, Gradu Delnice. 

Tržna vrijednost nekretnine iznosi 2.095.000,00 kn, a temelj darovanja, na koje je 

prethodnu suglasnost dalo i Ministarstvo kulture, kao i Ministarstvo financija, jest 

uređenje prostora za moderan Društveni dom s knjižnicom i čitaonicom, 

galerijsko-izložbenim prostorom, multimedijalnim prostorom, prostorom za 

čitanje, kao kulturne institucije nulte važnosti na naš Grad! 

Ovim aktom su bili ispunjeni svi uvjeti za kandidaturu projekta na EU fondove, 

koja je podnesena posljednjeg tjedna svibnja. 

Mišljenja sam da je ovo, nakon 1874., kada je osnovana prva gradska čitaonica, 

početak nove kulturne renesanse u našem Gradu! 

 

Nastavno, kao važan dio očuvanja i njegovanja tradicijske kulture i identiteta 

Grada, naročito goranskog nadjeva, u travnju je ponovno održan tradicionalni 

Uskrsni sajam na kojem su se svojim tradicijskim običajima predstavili mnogi 

izvođači, udruge i gosti Grada.  

Posebna atrakcija je svakako bio i proljetni cvjetni sajam koji je bio organiziran 

na otvorenom iza upravne zgrade Grada.  

 

Zalažući se za maksimalnu transparentnost, u ocjenjivanju učinkovitosti i 

transparentnosti u proračunskom poslovanju, od strane Instituta za javne 

financije, uz 34 druge jedinice lokalne samouprave, Grad Delnice je ocijenjen   

odličnim i na ljestvici transparentnosti je zauzeo najviše mjesto. Na tom tragu 

želimo i radit ćemo i u buduće!  
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Smatrajući važnim pomoći svima onima koji su podnijeli zahtjeve za legalizaciju 

svojih objekata u rješavanju pitanja vlasništva i ostvarenja uvjeta na razne 

priključke, kao i drugih pitanja, Grad je izradio vodič: “Što nakon legalizacije”, 

koji je objavljen na web stranici Grada i koji na jednostavan i razumljiv način 

objašnjava što treba i pred kojim nadležnim tijelom učiniti kako bi se nakon 

legalizacije objekta riješila pojedinačna i konkretna druga sporna pitanja. 

 

S obzirom na to da je ova godina bila i izborna, posljednja sjednica Gradskog 

vijeća Grada Delnica u izvještajnom razdoblju je održana 30. ožujka, nakon čega 

je prestao mandat svim članicama i članovima Gradskog vijeća, a prije toga je 

održana još jedna sjednica, i to 23. veljače.  Teme, odluke, zaključci, kao i 

zapisnik se mogu vidjeti na web portalu Grada! 

Nakon izbora i objave konačnih i službenih rezultata 20. lipnja je održana 

Konstituirajuća sjednica novog saziva Gradskog vijeća na kojoj su izabrane 

Mandatna i Komisija za izbor i imenovanje, a za predsjednika Gradskog vijeća, 

izabran je gospodin Goran Bukovac (HDZ), a za zamjenike predsjednika  

Gradskog vijeća gospođa Adrijana Grenko (NL) i gospodin Igor Pleše (SDP). 

Bez obzira na to što sam nakon posljednje radne sjednice prošlog saziva Gradskog 

vijeća i njegovim raspuštanjem bio u tehničkom mandatu, radili smo kao da se 

ništa nije desilo jer nismo željeli propustiti niti minutu vremena važnu za 

rješavanje mnogih neriješenih aktualnih problema u Gradu i svih njegovih 

stanovnika! 

U izvještajnom razdoblju, 21. lipnja, održana je i Svečana sjednica Gradskog 

vijeća Grada Delnica posvećena obilježavanju Dana Grada i njegovog nebeskog 

zaštitnika Sv. Ivana Krstitelja, na kojoj su dodijeljena javna priznanja Grada 

Delnica. Dan Grada je obilježen mnogim događanjima, a ovdje posebno ističem 

koncert svjetski poznate harfistice, naše Delničanka, gospođe Marije Mlinar, 

svečani koncert vokalne skupine DIM KUD-a Delnice s gostima u paviljonu u 

Parku kralja Tomislava, kao i već tradicionalni Old-timer relly u organizaciji 

istoimene udruge iz Delnica. 

Naravno, ne zaboravljajući vrijednosti Dana antifašističke borbe i Dana 

državnosti, položeno je cvijeće i upaljene su svijeće na spomen obilježjima, kao i 

kod centralnog križa na groblju u Delnicama.  

 

 

Na kraju, no ne i manje važno, u izvještajnom periodu su svakog ponedjeljka i 

petka održavani radni kolegiji gradonačelnika, a svi zapisnici se nalaze na web 

portalu Grada. 
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Također, svakog petka su održavane emisije “Na kavi s gradonačelnikom” u 

kojima su građani informirani o svim aktualnostima, a razgovaralo se i o brojnim 

drugim temama. Također sam održao niz sastanaka sa stanovnicima Grada po 

najrazličitijim temama i problemima. 

 

Kao dio uobičajenih aktivnosti, a kao potpora novopridošlim stanovnicima Grada, 

u izvještajnom razdoblju sam posjetio i svu novorođenu djecu kojom prilikom 

sam roditeljima uručio skroman prigodni poklon.   

 

S poštovanjem, 

 

 

 

GRADONAČELNIK 

 

Ivica Knežević, dipl. iur. 


